

香港中文大學 傑出校友訪問計劃 CUHK DISTINGUISHED ALUMNI-IN-RESIDENCE PROGRAMME 2 Nov - 5 Nov (星期三至六 Wednesday to Saturday) 2022

周駱美琪校友 趙慧嫻校友 林曼雅校友 Alumna Cindy Chow Lok Mei Ki Alumna Jenny Chiu Wai Han Alumna Norris Lam Man Nga

周駱美琪校友 (1992 / 聯合書院 / 工商管理)

阿里巴巴香港創業者基金執行董事

周駱美琪校友自 2015 年起擔任阿里巴巴香港創業者基金的執行董事。駱校友於 2007 年加入阿里巴巴集團,在此之前曾在香港多間上市公司任職,負責融資、財務管理和規劃。駱校友除中大學位外,同時擁有香港科技大學工商管理碩士學位,亦是一名註冊會計師。她是香港特別行政區政府「創新、科技及再工業化委員會」及「語文教育及研究常務委員會」成員、數碼港投資者網絡策劃小組主席、香港中文大學「環球校友諮詢委員會」成員、團結香港基金顧問等。

趙慧嫻校友 (1993/崇基學院/社會學)

新世界發展有限公司執行董事暨人力資源高級總監

趙慧嫻校友為新世界發展有限公司執行董事兼人力資源高級總監,負責規劃及推動集團全方位人力資源策略及政策,包括人才招聘、人才發展及管理、薪酬福利及人力資源夥伴服務。趙校友於2004年加入新世界集團前,曾於資訊科技及通訊科技服務業及地產發展業內的知名企業擔任管理工作。趙校友於人力資源及企業管理方面擁有逾20年經驗,同時現為香港公司治理公會及特許公司治理公會會士。

林曼雅校友 (1997 / 新亞書院 / 工商管理)

福布斯合夥人;青苗基金「香港傑出學生選舉」導向委員會主席

林曼雅校友現為福布斯全球資產發展合夥人,負責投資及收購工作。她亦是特許金融分析師,從事金融行業的25年中,曾於美國、英國和香港的不同金融機構擔任要職,包括福布斯私人資本集團、古根漢和匯豐銀行。林校友是第六屆「香港傑出學生選舉」得獎者,並於2010年與一群資深「傑生」成立青苗基金及同時擔起「香港傑出學生選舉」及「最佳進步獎」的籌辦工作,現為青苗基金的主席。此外,她還身兼多項社會服務公職,包括自資專上教育委員會及房屋委員會等。



2022 DISTINGUISHED ALUMNI-IN-RESIDENCE PROGRAMME

Alumna Cindy Chow Lok Mei Ki

(1992 / United College / Business Administration)

Executive Director, Alibaba Hong Kong Entrepreneurs Fund

Alumna Cindy Chow has been the Executive Director of the Alibaba Hong Kong Entrepreneurs Fund since 2015. Before joining Alibaba Group in 2007, she had worked in a number of Hong Kong listed companies, specialising in financing, management reporting and planning. Besides obtaining the BBA degree from CUHK, Cindy holds a Master of Business Administration of HKUST and is a certified public accountant. She is a non-official member of the Committee on Innovation, Technology and Re-industrialization and a member of the Standing Committee on Language Education and Research of the HKSAR Government, the Chairperson of Cyberport Investors Network Steering Group, a member of the Vice-Chancellor's Global Alumni Advisory Board of The Chinese University of Hong Kong, an advisor of Our Hong Kong Foundation and more.

Alumna Jenny Chiu Wai Han

(1993 / Chung Chi College / Sociology)

Executive Director & Senior Director – Human Resources, New World Development Company Limited

Alumna Jenny Chiu is the Executive Director at New World Development Company Limited, and currently she is also the Senior Director – Human Resources of the company, responsible for planning and driving full spectrum of strategic human resources direction, including talent acquisition, talent development and management, reward management and human resources partnering services. Prior to joining the New World Group in 2004, Jenny had taken up managerial role in renowned corporations in information and communications technology services and property development industries. She possesses over 20 years of experience in human resources as well as corporate management. Jenny is also an Associate Member of The Hong Kong Institute of Chartered Secretaries and The Chartered Governance Institute.

Alumna Norris Lam Man Ngar

(1997 / New Asia College / Business Administration)

Partner, Forbes Global

Steering Committee Chairperson, Youth Arch Foundation Hong Kong Outstanding Students Award

Alumna Norris Lam is currently the Partner at Forbes Financial Centers Development responsible for investment and merger acquisition. She is also a Chartered Financial Analyst. Among her 25 years in the financial sector, Norris held significant roles in different financial institutions in the US, UK and Hong Kong, including Forbes Private Capital Group, Guggenheim Partners and HSBC. Norris was one of the awardees of the 6th Hong Kong Outstanding Students Awards. In 2010, she and a group of past awardees set up the Youth Arch Foundation while serving to organize the Hong Kong Outstanding Students Awards as well as the Youth Arch Student Improvement Award. Currently, Norris is also the Chairperson of the Youth Arch Foundation. Furthermore, she provides advices as a member of numerous advisory bodies in Hong Kong including Committee on Self-Financing Post-Secondary Education and the Housing Authority.

活動日程

Programme Rundown

2 Nov, 2022(星期三 WED)

時間 Time

活動 Event

地點 Venue

5:00pm-6:30pm



開幕典禮暨專題講座 追夢的內驅力

Opening Ceremony cum Keynote Speech — "Inner Drive to Pursue Dreams"

設英語即時傳譯 ntonese-English simultaneous interpretation will be provided 康本國際學術園 2號演講廳

LT2, Yasumoto International Academic Park

8:00pm-9:30pm



志文樓特約:

瞬間看Norris

Grace Tien Hall Presents: Norris Live

新亞書院志文樓

Grace Tien Hall. New Asia College

3 Nov, 2022(星期四 THU)

時間 Time

活動 Fvent

地點 Venue

11:00am-12:30pm 追夢導賞團:

參觀阿里巴巴投資Start-ups

Dream-Chasing Tour: Visit Alibaba's Invested Start-ups

觀塘區

Kwun Tong District

3:30pm-4:45pm



客席講座:

打造超强團隊 • 實戰秘笈

Guest Lecture: Secrets of Building A Powerful Team 王福元樓4號演講廳

LT4, Wong Foo Yuan Building

6:30pm-8:00pm



客席講座:

成功學生=成功人生?

Guest Lecture:

Success at School = Success in Life?

英語主講 Conducted in English

李兆基樓1號演講廳

LT1, Lee Shau Kee Building



除特別註明外,所有分享均以廣東話主講及輔以英語

All the sharings will be conducted mainly in Cantonese and supplemented by English unless otherwise specified

4 Nov, 2022(星期五 FRI)

時間 Time

活動 Event

地點 Venue

3:30pm-5:30pm

趙慧嫻

探索人才培育搖籃基地 -參觀及客席講座@K11 Musea

Discover the Cradle of Talent Cultivation -Site Visit & Guest Lecture @K11 Musea

K11 Musea

5 Nov, 2022(星期六 SAT)

時間 Time

活動 Event

11:00am - 12:45pm DARP論壇暨閉幕典禮

人才發展與未來構建

DARP Forum: "Talent Development for A Better Future" cum Closing Ceremony

<mark>設英語即時傳譯</mark> Cantonese-English simultaneous interpretation will be provided

地點 Venue

康本國際學術園 2號演講廳

LT2, Yasumoto International Academic Park

鳴謝

Acknowledgement

主辦單位 Organized by

校友事務處 Alumni Affairs Office

> 支持單位 Supported by

中大校友評議會

Convocation of The Chinese University of Hong Kong

主持/司儀 Moderator / Emcee

嚴謹宏校友 Alumnus Kenneth Yim 王鑫淼同學 Mr. Peter Wang

楊于銘校友

莫曉兒同學

Alumnus Kelvin Yeung

Ms. Vivian Mok

黃德琪校友 Alumna Ada Wong 胡月華同學 Ms. Eva Hu

Mr. Soumyadeep DAS

特別鳴謝 Special Thanks To

在學・在職計劃 Co-op@CUHK

新亞書院院務室 College Office of New Asia College

新亞書院校友會 New Asia College Alumni Association

入學及學生資助處 Office of Admissions and Financial Aid

> 學生事務處 Office of Students Affairs

傑出校友訪問計劃

Programme Website



歷屆訪問校友

2021年 - 陳早標 (79崇基生物)

莊偉茵 (86聯合政治與行政)

魯庭暉 (02聯合新聞及傳播學)

2019年 - 陳德霖 (76崇基社會學)

2018年 - 姚沈宛 (73聯合社工)

「傑出校友訪問計劃」是由香港中文大學校長段崇智教授發起並於 2018年推出的計劃,每年邀請一至三位來自本地或海外的傑出校友回到校 園,為期三至五天,與學生、校友(尤其是年青校友)及教職員分享他們 的行內睿智及真知灼見。計劃期望透過一系列與該校友行業或專業相關的 活動,如大師班、講座、分享、聯誼聚會及外展活動等,讓傑出校友協助 母校延續大學的使命及願景,助長校園的學術風氣,豐富學生的學習體驗 外,亦可提供一個平台,讓學生、教職員及校友社群更緊密、團結。

The Distinguished Alumni-in-Residence Programme (DARP) was initiated by Vice Chancellor Prof. Rocky Tuan in 2018. This programme provides a precious opportunity for the University's outstanding alumni to return to alma mater to share their knowledge, expertise and insight with students, alumni (particularly young alumni), faculty and administrators. Each year, one to three distinguished alumni, either based locally or across the globe, will be invited to return to campus for three to five days and host a series of activities related to their fields and professions, such as master classes, seminars, sharing, social gatherings and outreach activities. Through this programme, the invited alumni can join the alma mater to continue to live the mission and vision of the University by inspiring the CUHK community in various aspects and enriching the intellectual atmosphere as well as the learning experience in the campus. This new initiative also helps serve to strengthen the bonding among members of the CUHK family.

香港中文大學校友事務處 Alumni Affairs Office, The Chinese University of Hong Kong

支持單位 Supported by

香港中文大學校友評議會 Convocation of The Chinese University of Hong Kong



